

服務範圍

Scope of Service

成人精神科 General Adult Psychiatric Service

社區精神科
Community Psychiatric Service

康復服務
Rehabilitation Service

思覺失調服務
Early Assessment Service for
Young People with Psychosis
(EASY Service)

酒與藥物依賴組
Alcohol and Drug Dependence Unit

兒童及 青少年精神科 Child & Adolescent Psychiatric Service

兒童身心全面發展服務
Comprehensive Child Development
Service (CCDS)

智障精神科服務
Psychiatric Service for
Intellectual Disability (PSID)

法醫精神科 Forensic Psychiatric Service

老人精神科 Old Age Psychiatric Service

醫院位置圖

Location Map



地址 Address : 香港新界屯門青松觀路15號
15 Tsing Chung Koon Road, Tuen Mun,
New Territories, Hong Kong
電話 Tel : (852) 2456 7111
傳真 Fax : (852) 2455 9330
網址 Website : <http://www.ha.org.hk/cph/>

©本刊物任何部份之資料，未獲版權持有人允許，
不得用任何方式（包括電子、機械、影印或記錄）
抄襲、翻印、儲存在任何檢索系統上或傳輸。

臨床心理科

Clinical Psychology Department



醫院管理局
HOSPITAL
AUTHORITY



青·山·醫·院
Castle Peak Hospital

臨床心理服務

Clinical Psychology Service

臨床心理服務運用心理學的理論及方法，為病人提供有醫療實証支持的心理評估及治療，以處理病人情緒、思想及行為上的問題。

Clinical psychology service utilizes psychological theories and evidence-based psychological methods to assess and treat patients with emotional, cognitive and behavioral problems.

服務內容

Content of Service

1

提供心理評估

心理評估包括智能及其他認知能力、性格、情緒及行為等評估。

Providing psychological assessment

Psychological assessment includes assessments of cognitive and intellectual abilities, personality, emotion and behavior.

2

提供心理治療

心理治療是透過運用有醫療實証支持的心理治療方法，對思想、情緒、行為等問題進行治療，例如認知行為治療。

Providing psychological treatment

Psychological treatment aims at utilizing evidence-based psychological methods to treat patients with cognitive, emotional and behavioral problems e.g. Cognitive Behavioral Therapy

4

進行相關 臨床研究

Conducting clinical research

3

促進公眾對 精神健康的認識 Enhancing the understanding of mental health by the public

5

為其他醫療專業人士 提供專業訓練及諮詢

Providing professional training and consultation to other healthcare professionals